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HOOFDPUNTEN uit de Algemene Beschouwingen op de Begroting 2016 van de CDA-raadsfractie 
 
CDA: Met elkaar, voor elkaar 
In algemene zin kunnen we stellen dat we in rustiger vaarwater terecht zijn gekomen. De financiën zijn op 
orde, de bezuinigingsrondes zijn achter de rug en de begroting is sluitend. Het CDA is daar tevreden over. 
Kunnen we dan nu achterover leunen?  
 
Zorg –  
Herindicatie van het PGB. Wat zijn dan de persoonlijke gevolgen? Menig PGB-houder houdt zijn hart vast 
of de ontwikkelingen niet teveel in zijn/haar nadeel uitpakken. En dan de huishoudelijke hulp heeft u er 
gebruik van gemaakt? Heeft u hulp nodig? Heeft u een laag inkomen, dan kunt u een beroep doen op de 
bijzondere bijstand. Kortom, in de zorg is nog genoeg te doen. 
 
Mantelzorg –  
Veel mensen verzorgen een familielid in hun omgeving of kijken hoe het gaat met de buren, vrienden, enz. 
We hebben daar veel waardering voor. Samenleven betekent nog steeds omzien naar elkaar. Als CDA 
zien we dan ook graag dat de mantelzorger ondersteund en herkend wordt.  
 
Openbare ruimte – 
Onze wegen liggen er over het algemeen goed bij, maar het onkruid groeit hier en daar wel erg welig. Het 
CDA zou willen zien dat er toch weer een vorm van groenbeheer komt die met name de toegangswegen 
naar de kernen er weer beter doen uitzien. Onze dorpen moeten aantrekkelijk blijven voor inwoners en 
toeristen. 
 
Werkgelegenheid –  
Vanuit Den Haag klinken positieve geluiden over de ontwikkeling van de economie; of een echte 
verbetering er ook in zit voor onze gemeente, moet de komende tijd uitwijzen. De gemeente Olst-Wijhe is 
aangesloten bij het samenwerkingsverband Regio Zwolle. De Regio heeft als doelstelling  dat de 
werkgelegenheid in het jaar 2020 met 7% is gegroeid. Het CDA juicht dit initiatief toe. Een zelfstandig 
inkomen verwerven is belangrijk voor het zelfvertrouwen van ieder mens.  
 
Jongeren – 
 “Met elkaar, voor elkaar” dat is ons motto. Niet alleen woorden, maar ook daden. Daarom pleit het CDA 
voor een jongerencompliment, extra aandacht voor jonge lokale helden. Meedoen en denken, het CDA ziet 
graag een jongerenraad in onze gemeente.  
 
Onderwijs – 
U heeft er vast van gehoord, we vergrijzen en er komen minder kinderen. Dat betekent dat de scholen 
kleiner worden, minder kinderen in de klas en het ontstaan van combinatieklassen. Hebben we teveel 
basisscholen? Hoe ziet het basisonderwijs er over enige tijd uit in Olst-Wijhe? Als CDA willen we graag 
een plan voor de lange termijn zien en werken aan toekomstgericht basisonderwijs. 
 
Vrijwilligers –  
Een gemeenschap kan niet zonder zijn vrijwilligers, maar de druk op vrijwilligers wordt groter. Veel 
besturen moeten steeds meer moeite doen om de (bestuurs)functies ingevuld te krijgen. Werk, kinderen 
opvoeden, sporten en vrijwilligerswerk doen is pittig. Toch zijn er veel vrijwilligers die zich inzetten voor 
onze gemeenschap. Dat zijn de kanjers en zij verdienen begeleiding, waardering en ondersteuning. 
 
Duurzaamheid –  
De roep om minder fossiele brandstoffen te gebruiken wordt steeds sterker, en terecht. 
Het kan zo niet langer. Een lage energierekening is prettig, maar als die ontstaat omdat we steeds 
zachtere winters kunnen verwachten, klopt dat niet. Ook Olst-Wijhe moet zijn steentje bijdragen om meer 
duurzamere energie op te wekken. In onze gemeente moeten we doen wat echt mogelijk is. We hebben al 
veel zonne-energiepanelen, maar om echt een stap te zetten moeten daar windmolens bijkomen. Is dat 
een taak voor onze gemeente? Het CDA denkt van wel. Waar en hoe? Dat is de uitdaging. 
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Samen werken –  
Inwoners, college en raad moeten optimaal tot samenwerking komen om alle uitdagingen aan te kunnen. 
Het CDA gaat ervoor. 
 
Kortom er is nog veel te doen. Reageren: cdaolstwijhe@gmail.com 

mailto:cdaolstwijhe@gmail.com
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HOOFDPUNTEN uit de Algemene Beschouwingen op de Begroting 2016 van de raadsfractie van 
Gemeentebelangen Olst-Wijhe 
 
In het jaar, waarin drie grote veranderingen moeten worden ingevoerd en uitgevoerd (de Wmo, de 
Jeugdwet en de Participatiewet) wordt de begrotingsbrief 2016-2019 gepresenteerd. Een begrotingsbrief, 
zonder dat het oude beleid na-ijlt en waaruit blijkt dat we de komende jaren zwarte cijfers schrijven. Er 
moeten nog steeds moeilijke keuzes worden gemaakt en we moeten voorlopig de hand op de knip 
houden. Een verantwoord financieel beleid voeren! Daar staat Gemeentebelangen voor. Voorzichtig en 
nuchter blijven! 
Onze speerpunten voor het komende jaar zijn: 
 
Meer bereiken met minder regels.  
Alleen nieuwe regels in de APV, die iets toevoegen aan bestaande wet- en regelgeving. Onderzoek doen 
naar een nieuwe (minimale) opzet van de APV. Nieuwe regels niet uit de weg gaan, maar ze moeten een 
ernstig belang dienen, zoals veiligheid (denk aan de wensballon). De regeldruk voor ondernemers en 
organisatoren moet verminderen. Zij moeten bij het ondernemen en organiseren niet beperkt worden door 
overbodige regels of regels, die dit moeilijk maken. Dus de APV moet grondig onder handen worden 
genomen! 
 
Lege winkelpanden: Versnelde Actualisering Detailhandelstructuurvisie. 
In verband met leegstand in de winkelstraten en de snelle veranderingen in de samenleving dient de 
detailhandelstructuurvisie zo spoedig mogelijk te worden vernieuwd. Er zijn nieuwe impulsen nodig om de 
winkelstraten leefbaar te houden. Daarom moet de gemeente, samen met de winkeliers, opnieuw een visie 
vaststellen. Tot die tijd geldt het oude beleid dat onder de vorige coalitie PvdA en CDA tot stand is 
gekomen. Winkels in de winkelstraat moeten niet koste wat kost worden gevuld. Er is beleid dat nu 
bepalend is. Na wijziging van de visie geldt nieuw beleid. De juiste volgorde moet worden aangehouden. 
Gemeentebelangen wil gedegen en constructief werken aan een nieuwe visie en nieuw beleid.  
 
Verkeersveiligheid en openbaar vervoer. 
De verkeersveiligheid staat al decennia hoog op de lijst bij Gemeentebelangen. We zijn dan ook blij met de 
acties die nu eindelijk zijn genomen. Serieus in gesprek met partijen op zoek naar oplossingen. Er wordt 
gesproken over een tweede spoorwegkruising in Olst, maar ook over de mogelijkheden van dubbel spoor 
van Olst naar Deventer. Veiligheid en betere ontsluiting van onze gemeente via het spoor en de weg. Door 
bezuinigingen bij de Provincie dreigt Buslijn 161 te worden opgeheven. Een lege bus laten rijden is niet 
meer van deze tijd. Overleg met de inwoners is noodzakelijk om naar alternatieve passende oplossingen 
te zoeken. 
 
Snel internet 
Snel Internet voor alle inwoners in heel Olst-Wijhe is de wens van GB en deze lijkt uit te gaan komen. In 
het buitengebied wacht men al zo lang! Door o.a. de legeskosten te verlagen is snel internet nu onder 
handbereik.              
 
Burgerinitiatieven.                                                                                                                                                                  
Salland Glas, een burgerinitiatief, speelt bij de aanleg van glasvezel voor snel internet  in het buitengebied 
een trekkersrol. GB juicht burgerinitiatieven toe. ‘Olst, mooi aan de IJssel’ , een super voorbeeld en het 
platform Duurzaamheid.  Inwoners die plannen maken, meedenken en -doen en een gemeente die echt 
faciliteert.   
 
Duurzaamheid. 
Fossiele energie is eindig. Daarom moeten forse doelstellingen worden gehaald. De ambitie is er. Het 
nieuwe afvalbeleid is in volle gang gezet. Medio 2016 eindelijk geen plastic zakken meer langs de kant van 
de weg. Aandacht blijft wel de communicatie met de inwoners. Duurzaamheid is ook anders omgaan met 
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woningbouw. Gemeentebelangen wil dat levensloopbestendig en “0 op de meter” bouwen meer 
gestimuleerd wordt.  
 
Hondenbelasting. 
In 2016 vervalt de hondenbelasting en wordt de verkiezingswens van Gemeentebelangen werkelijkheid! 
 
Actualisatie structuurvisie. 
Gezamenlijk een visie ontwikkelen op het thema: “Welk dorp willen we zijn” 



 

Algemene Beschouwingen Begroting 2016  6 van 28 
 

 
HOOFDPUNTEN uit de Algemene Beschouwingen op de Begroting 2016 van de PvdA-raadsfractie 
 
PvdA mist ambitie en drive bij het college van B en W 
 
De PvdA is niet tevreden over de begrotingsbrief van het college van B en W. Het college laat de zaken in 
Olst-Wijhe te veel op zijn beloop. De brief mist ambitie en drive. ‘De wil om er echt iets van te maken lijkt 
na anderhalf jaar verdwenen. Het college lijdt aan ideeënarmoede’, zo stelt de PvdA. Verder is de fractie 
bezorgd over de financiële toekomst van Olst-Wijhe. ‘De begroting bevat nogal wat open einden’. 
 
Investeren in werk 
Op sociaal gebied mist de fractie de harde wil bij B en W om te investeren in werk. ‘Onze gemeente telt 
160 bijstandsgerechtigden. Dat zijn er 160 teveel. Daar moeten wij mee aan de slag’. De PvdA wil dat er 
een concreet actieplan voor deze groep en voor andere Olst-Wijhese werkzoekenden komt. 
 
De raadsfractie wil informatie over de € 3 ton die het college bespaart op de huishoudelijke hulp. ‘Wij willen 
weten of de mensen zich wel redden of dat wij, net zoals dat in andere gemeenten gebeurt, moeten 
uitkijken naar alternatieven’. Ook vraagt de fractie het college om in overleg te treden met de gemeenten 
Raalte en Deventer over de ondersteuning van de Voedselbank.  
 
De PvdA mist in de begrotingsbrief de aandacht voor de vluchtelingen. De PvdA wil dat de gemeente extra 
woonruimte beschikbaar stelt. De fractie vraagt het college om hierbij niet alleen te kijken naar sociale 
huurwoningen.  
 
Gribusplekken 
De PvdA-raadsfractie ziet graag dat de gemeente aan de slag gaat met gribusplekken als de 
Abersonlocatie in Olst en het pand Godeschalk in Wijhe. ‘Als het gaat om leefbaarheid praat het college 
zich een slag in de rondte. Het wordt tijd voor actie’. Ook wil de PvdA dat het college bij de provincie 
Overijssel aanklopt voor steun voor de uitvoering van het project ‘Olst mooier aan de IJssel’. Een visie op 
leegstand wordt node gemist. ‘Ondernemers in Olst en Wijhe doen goed werk op dit terrein. Hierbij past 
een minder bureaucratische houding van de gemeente’.   
 
Open einden 
De PvdA is bezorgd over de financiële toekomst van Olst-Wijhe. De begroting laat weliswaar een klein 
overschot zien, maar bevat tegelijkertijd nogal wat open einden. Zo wordt er geen extra geld geraamd voor 
de kosten die er aan zitten te komen voor onderwijshuisvesting. ‘De begroting kent nogal wat PM-posten. 
Het college speelt een beetje mooi weer’, aldus de PvdA. 
 
 
Meer weten: www.olstwijhe.pvda.nl of t.schuiling@olst-wijhe.nl 

http://www.olstwijhe.pvda.nl/
mailto:t.schuiling@olst-wijhe.nl
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HOOFDPUNTEN uit de Algemene Beschouwingen op de Begroting 2016 van de VVD-raadsfractie 
 
Doen wat nodig is 
 
De VVD-fractie constateert:  dat de OZB het komende jaar met slechts 1% zal stijgen;  dat per 1 januari de hondenbelasting wordt afgeschaft;  dat binnen het sociaal domein, waar de verwachtingen niet altijd positief waren, er geen signalen zijn 

dat e.e.a. uit de pas gaat lopen maar juist binnen de kaders blijft;  dat het nieuwe verdeelsysteem van de algemene uitkering van het rijk positief uitpakt voor Olst-Wijhe;  dat de heroverwegingsvoorstellen uit de voorgaande jaren op schema lopen;  dat aanvullende bezuinigingen op dit moment niet aan de orde zijn;  dat wij als gemeente langzaam uit het dal kruipen en dat heel voorzichtig en met de nodige 
terughoudendheid weer naar nieuwe beleidswensen gekeken kan worden. 

 
Deze constateringen stemmen de VVD-fractie positief. De VVD heeft dan ook met tevredenheid 
kennisgenomen van de begrotingsbrief en ziet de Begroting 2016 en de Meerjarenbegroting 2016-2019 
met vertrouwen tegemoet. Het huishoudboekje is op orde. 
 
Samenvattend wil de VVD-fractie:  meer aandacht voor de openbare ruimte in de breedste zin van het woord;  een snelle realisering van de bouwplannen in Welsum;  een snelle oplossing van de verkeersproblemen in het centrum in Olst;  Noordmanshoek teruggeven aan de landbouw/natuur, dat is pas echt duurzaamheid;  ondernemers niet te veel in de weg zitten en daarmee mogelijk leegstand voorkomen;  dat leges en heffingen altijd concurrerend zijn met de regio;  een langetermijnplanning voor groot onderhoud en nieuwbouw van schoolgebouwen;  een dienstverlenende en klantvriendelijke gemeente met medewerkers die zich kunnen verplaatsen in 

de gevoelens van de burger en daarmee op gepaste wijze communiceren;  dat iedereen de vrijheid heeft om te denken, vinden en geloven wat hij of zij wil, ongeacht de 
achtergrond van de persoon, maar wel met de wetenschap dat de vrijheid van de een begrensd wordt 
daar waar de vrijheid van de ander begint. 

 
Financiële degelijkheid blijft voor de VVD-fractie de basis voor ons handelen. Het motto van de VVD-fractie 
geldt nog steeds: eerst verdienen dan pas uitgeven. Kortom doen wat nodig is, sober en slim. 
 
 
Jaap Gerkes, VVD-fractie 
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De fractie van D66 maakt ruim een jaar deel uit van de gemeenteraad, met een frisse kijk op zaken. Zo 
heeft D66 aandacht voor mantelzorg gevraagd en gekregen, hebben we onze vernieuwingsideeën over de 
bibliotheek en het zwembad in Wijhe met u gedeeld en we hebben een verdergaande burgerparticipatie bij 
de structuurvisie voorgesteld. Voor het komende jaar maakt D66 zich in ieder geval voor onderstaande 
punten sterk. 
 
Ontwikkel visie op leegstand 
De Langstraat in Wijhe en het centrum van Olst worden ontsierd door lege panden. Ook staan er steeds 
meer boerderijen en zorgvastgoed leeg en is het aanbod van veertien scholen in onze gemeente te groot 
voor het dalend aantal kinderen dat er gebruik van maakt. Kortom, leegstand is een groot probleem. D66 
wil met hulp van bewoners dit probleem onorthodox en met de nodige creativiteit aanpakken.  
 
Maak integraal plan huisvesting Onderwijs 
Olst-Wijhe ontgroent en vergrijst. Het aanbod aan basisscholen in Olst-Wijhe is te groot voor de vraag. 
D66 pleit er daarom voor dat de gemeente een actieve rol inneemt in het debat over de toekomst van het 
primair onderwijs. D66 vindt dat in deze discussie integraal moet worden gekeken naar 
combinatiehuisvesting met andere organisaties, waarvoor kinderen en jongeren belangrijke doelgroepen 
zijn.  
 
Creëer verkeersveilige route Olst: fietstunnel  
Verkeersveiligheid is wat D66 betreft een absolute must voor het centrum van Olst waar zich dagelijks veel 
(vracht)verkeer doorheen worstelt. Een fietstunnel onder het spoor bij de Ter Stegestraat zorgt voor een 
veilige route van en naar de sportvoorzieningen en zorgt voor een impuls bij het nog te ontwikkelen gebied 
achter Het Averbergen. In overleg met ProRail zou de spoorwegovergang bij de Enkweg dan gesloten 
kunnen worden.  
 
Betrek inwoners (nou eens) echt 
Burgerparticipatie, hét toverwoord van deze tijd. Maar wat betekent het eigenlijk? D66 wil meer vormen 
van directe democratie: referenda, of een denktank die een dorp of buurtschap overstijgt. Wij zijn ervan 
overtuigd dat er meer dan voldoende denkvermogen en creativiteit in onze gemeente zit. Weet u het beter 
dan de gemeente? 
 
Maak werk van groene woonomgeving 
Nadat het Olasfa-gebied gesaneerd is, moet zo snel mogelijk de schop de grond in om de plannen rond 
‘Olst, mooier aan de IJssel’ te realiseren. Gemeente dient dit samen met provincie en waterschap 
voortvarend op te pakken. Met braakliggende bouwgrond kan ook iets nuttigs gedaan worden voor 
omwonenden, door bijvoorbeeld fruitbomen te planten, of tijdelijke natuur toe te staan. 
 
Bundel krachten verenigingen en stichtingen 
Verenigingen en stichtingen zijn het bindmiddel van onze gemeenschap. Veel verenigingen hebben te 
maken met terugloop aan (actieve) leden en jeugdleden. D66 wil dat de gemeentelijke subsidie wordt 
ingezet om de besturen van de verenigingen te verduurzamen door hierbij semi-professionals in te 
schakelen. 
 
Ontschotten van sociale budgetten 
Met geld op de juiste plaats kun je wat doen. D66 wil voorkomen dat we verstrikt raken in een wirwar van 
‘regeltjes’ en ‘potjes met geld’. Ook willen we voorkomen dat instanties langs elkaar heen werken. D66 wil 
daarom dat er een pilot wordt gestart binnen één kern, waarin er gewerkt wordt met één groot budget voor 
het sociaal domein. Doel is om al doende te leren. Om te leren hoe een integrale aanpak het beste 

HOOFDPUNTEN uit de Algemene Beschouwingen op de Begroting 2016 van de D66-
raadsfractie 
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gerealiseerd kan worden. Om te leren hoe burgers en hun informele en formele netwerken beter kunnen 
samen werken. 
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN op de Begroting 2016 van de CDA-raadsfractie 
 
Geacht college, 
 
Onze dank gaat uit naar het college van B&W voor de uiteenzetting over de Begroting 2016-2019. U geeft 
een opsomming van alle programma’s betreffende de actuele stand van zaken en wat we mogelijkerwijs 
de komende jaren kunnen verwachten. 
We mogen stellen dat we, zoals u in het persbericht aangaf, in rustiger vaarwater zijn beland. Toch liggen 
er nog genoeg uitdagingen om scherp te blijven en de puntjes op de i te zetten, vooral in het sociaal 
domein. Het is nog steeds onrustig over de uitwerking van de decentralisaties en de gevolgen voor de 
mensen die het aangaat. 
 
Als CDA zijn we tevreden dat de begroting sluitend is en dat de bezuinigingsrondes achter de rug zijn.  
Toch is het de uitdaging om met de middelen die ons ter beschikking staan de gemeentelijke taken zo 
efficiënt en zo productief mogelijk uit te voeren. 
 
Geeft de huidige begroting ruimte om optimistisch te zijn? Zijn er mogelijkheden om maatregelen te 
verzachten en/of te verbeteren? Is het nodig om zoals dat in Haags jargon heet “reparatiewetgeving” toe te 
passen? 
 
De CDA-fractie heeft de begrotingsbrief doorgenomen en wil graag met u alle programmaonderdelen 
doornemen. 
 
Programma 1 Woon- en leefomgeving. 
 
U geeft aan, dat in de bestemmingsplannen nog “witte” vlekjes zitten. Ook Noordmanshoek. Kunt u ons 
informeren over de stand van zaken en wat de uiteindelijke bestemming van dit terrein is of wordt? 
 
In het eerste kwartaal mogen we de startnotitie verwachten betreffende de nieuwe omgevingswet. Deze 
wet invoeren in onze gemeente zal mogelijk extra kosten meebrengen, in het bijzonder op ICT-gebied. 
Wordt deze wet ingevoerd in een samenwerkingsverband met Raalte en Deventer of is dit een taak voor 
onze gemeente zelf? 
 
Olst mooier aan de IJssel. 
De CDA-fractie juicht dit plan toe en is tevreden over de ondersteuning die de werkgroep ontvangt. Mogen 
we verwachten dat de praktische uitvoering vanaf 2017 plaats gaat vinden of zo mogelijk eerder? Verloopt 
de sanering van het Oslafa-terrein nog steeds volgens afspraak om dit aan het eind van jaar af te ronden? 
Bent u het met ons eens, dat de sanering afgerond moet zijn vóórdat het plan “Olst aan de IJssel” 
uitgevoerd kan worden? 
 
Leader/Kracht van Salland. 
De CDA-factie kan zich volledig vinden in dit programma en deelt de conclusie, dat het succesvol is. 
Verder geen opmerkingen. 
 
Integraal beheer openbare ruimte. 
U geeft aan, dat onze wegen er redelijk goed bij liggen. Deze conclusie kunnen we delen. Binnenkort 
wordt de raad het zogenoemde knoppenplan groen-grijs gepresenteerd. U stelt, dat dit knoppenplan 
mogelijk consequenties heeft voor taakstellingen die opgenomen zijn in de heroverwegingen. Betekent dit 
dat wat we hebben afgesproken in de overwegingen weer herzien gaat worden, of gaan er aanpassingen 
in de begroting plaatsvinden? 
Het CDA wil ook aandacht voor de onkruidbestrijding met vooral verbeteringen op de toegangswegen naar 
onze kernen. Een aantrekkelijke gemeente moet er ook redelijk verzorgd uitzien. Ook in het belang van 
toerisme. Een gemeente moet ook representatief zijn. 
Mogen we verwachten dat dit thema ook in het knoppenplan tot uiting komt? 
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Leges omgevingsvergunningen. 
De inkomsten uit leges vallen tegen en zijn afhankelijk van de ontwikkelingen in de bouw. Toch komt de 
vraag op “hoe ontwikkelt de nieuwbouw zich de komende jaren”? Ook bij een aantrekkende woningmarkt 
is het niet zeker of plattelandsgemeenten, dus ook Olst-Wijhe, daar voldoende van kunnen profiteren. 
Stabilisatie van het inwonersaantal door de trek naar de stad en vergrijzing geven mogelijk aan dat het 
lokaal gezien rustig blijft met de ontwikkeling van nieuwbouw. Is het niet noodzakelijk dat er een nieuwe 
visie komt voor woningbouw? In het Coalitieakkoord staat, dat we de woningbehoefte afstemmen op de 
demografische ontwikkeling van de gemeente. Worden er voldoende sociale huurwoningen gebouwd? Is 
die woningvoorraad voldoende? 
 
Regionale uitvoeringsdienst (RUD). 
Het takenpakket van de RUD is verbreed met de bouw en RO- taken. We hebben als gemeente gekozen 
voor deze vorm van samenwerken. Is deze werkwijze voldoende bekend bij de inwoners van onze 
gemeente? Als bouwaanvragen beoordeeld worden door mensen van buiten onze gemeente, 
medewerkers die onze gemeente niet van A tot Z kennen, komt dat vreemd over bij onze inwoners. Deelt 
het college dit standpunt? 
 
Programma 2 Veiligheid 
 
Geen opmerkingen. 
 
Programma 3. Economie, recreatie en toerisme. 
 
Dat we als Olst-Wijhe aangesloten zijn bij de Regio Zwolle is een goede zaak. Op basis van de 
economische verkenningen wordt een doelstelling afgesproken van 7% meer werkgelegenheid. Bij de 
CDA-fractie rijst de vraag wat het betekent voor de werkgelegenheid in Olst-Wijhe? We mogen als 
gemeente geen nieuwe bedrijven van buiten de gemeente aantrekken. Wat is dan de wijze om de 
werkgelegenheid in onze gemeente te versterken? Betekent het dat de werkgelegenheid in onze 
gemeente stabiel blijft of mogelijk vermindert? Wat is uw visie op de gemeentelijke 
werkgelegenheidsontwikkeling? Komt dit aan de orde in dit samenwerkingsverband? 
De CDA-fractie is voorstander van deze regionale samenwerking, maar ook de lokale economische 
ontwikkelingen moeten voldoende in het zicht komen en blijven en zo nodig gestimuleerd worden. 
 
Beleidsvisie Recreatie, toerisme en Cultuur. 
U kiest in de beleidsvisie Recreatie voor een ander uitgangspunt: de zogenoemde procesambitie. Hebt u 
voorbeelden van een dergelijk proces? Speelt de recreatieambtenaar daar een belangrijke rol in? 
 
Programma 4 Duurzaamheid. 
 
De CDA-fractie stemt volledig in met het Programma Duurzaamheid 2016-2020. 
Toch de vraag of - onder de druk die ontstaat door de opwarming van onze aarde - de optie windmolens 
concreet gemaakt kan worden. Windmolens dragen sterk bij om de doelstellingen te halen. Het CDA is 
voorstander van het plaatsen van windmolens. 
 
Programma 5 Jeugd en onderwijs. 
 
Jeugdzorg. 
In de media en vanuit zorgorganisaties komen verontrustende berichten over de Jeugdzorg. De jeugdzorg 
zou niet voldoende tot zijn recht komen nu de gemeenten dit regelen. Deelt u die zorg?  Zijn de kinderen 
die hulp nodig hebben allemaal in beeld? En verloopt de hulp naar behoren? 
 
Peuterwerk en VVE. 
Geen opmerkingen. 
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Leerlingenvervoer. 
Bij deze post rijst de vraag of de conclusie juist is. Binnen onze fractie was de verwachting dat, doordat er 
passend onderwijs wordt aangeboden in het regulier onderwijs, de kosten voor leerlingenvervoer zouden 
dalen. Immers, er gaan minder leerlingen naar speciaal onderwijs, dus minder vervoersbewegingen. Zie 
sluiting Ambelt. Wilt u dit nog eens nader toelichten? 
De CDA-fractie kan ermee instemmen om het tekort te dekken door het voordeel van het collectief vervoer. 
 
Decentralisatie huisvesting onderwijs. 
U omschrijft in dit thema de ontwikkelingen rond de basisscholen. Een aantal dingen staat daarin centraal.  
Het dalen van het aantal leerlingen, de conditie van de scholen en de verminderde budgetten. Ook de 
opmerking dat uiteindelijk de gemeente verantwoordelijk blijft, roept de vraag op, hoe komt dit goed? 
Doordat de verantwoordelijkheid gespreid in het systeem zit, is de kans groot dat er tussen schoolbesturen 
en gemeente conflicten ontstaan over de conditie van de gebouwen. U geeft aan dat de schoolgebouwen 
verouderd zijn en mogelijk zelfs afgeschreven. Wordt er overwogen om tot nieuwbouw te komen in 
samenwerking met de schoolbesturen? Gaan we scholen op termijn samenvoegen om tot een 
aantrekkelijk basisonderwijs te komen? 
Het is van groot belang dat er toekomstgericht nagedacht wordt over de basisscholen. Goed modern 
basisonderwijs is medebepalend voor de vestigingsplaats van nieuwe inwoners. 
 
Programma 6. Welzijn, sport en cultuur. 
 
Taakstelling exploitatie zwembad. 
Uw conclusie dat de taakstelling uit fase 2 niet gerealiseerd wordt, kunnen we accepteren. De CDA-fractie 
gaat ervan uit dat we het zwembad open kunnen houden. In hoeverre is het businessmodel uitgevoerd?  
Kunnen we het zwembad met ingang van 1 januari overdragen aan de beheersstichting? 
 
Programma 7 werk, inkomen en zorg. 
 
Participatiebudget. 
De conclusie die getrokken kan worden uit de begrotingsbrief betekent gewoon dat er onvoldoende 
middelen zijn om tot een goede uitvoering van de Participatiewet te komen. Wat moeten wij verstaan onder 
“nog scherpere keuzes die gemaakt moeten worden”? Is het niet zo dat de Participatiewet een 
sterfhuisconstructie is waardoor we mensen in de kou laten staan? Wordt hier niet het onmogelijke van de 
gemeente gevraagd? Hoe staat het met zelf in dienst nemen van mensen met een beperking binnen onze 
gemeente? Kunnen er middelen uit andere takken binnen het sociaal domein gevonden worden om toch 
een goed participatiebeleid uit te voeren? 
 
Hulp bij het Huishouden. 
U zegt dat er een totaalvoordeel ontstaat van € 290.000,00; dit wordt mede veroorzaakt doordat minder 
mensen huishoudelijke hulp aanvragen. De vraag rijst dan wel hoe komt dat? Je mag verwachten dat, als 
de zorgvraag stijgt, ook de vraag naar huishoudelijke hulp stijgt. Wordt dit veroorzaakt doordat de mensen 
de weg niet meer weten om het aan te vragen? Komt dit omdat er alleen nog vergoedingen verstrekt 
worden aan mensen met een laag inkomen? (bijstand) Kunt u dit toelichten? 
 
Mantelzorg. 
De CDA-fractie is blij met het mantelzorgcompliment.  
Het is een bescheiden manier om de mensen die dagelijks zorg verlenen aan familieleden/vrienden te 
bedanken. Aandacht voor deze hulpverleners is terecht en zij verdienen ondersteuning. De mantelzorger 
moet hulp kunnen zoeken als het nodig is. 
 
Programma 8 Dienstverlening. 
 
Geen opmerkingen. 
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Bestuur en communicatie. 
 
De CDA-fractie vraagt om een initiatief te ontwikkelen om tot de vorming van een Jeugdraad te komen. 
De motivatie is om de betrokkenheid van de jeugd met het openbaar bestuur te versterken en de politieke 
bewustwording onder jongeren te stimuleren. Een Jeugdraad kan daar een goed stuk gereedschap in zijn. 
De CDA-fractie vraagt ook het college om een jeugdcompliment uit te delen aan jonge mensen die zich 
inzetten voor onze gemeenschap. Meer accent leggen om initiatieven die vanuit de jeugd (tot 18 jaar) 
komen, te ondersteunen. 
 
Bedrijfsvoering. 
Geen opmerkingen. 
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN op de Begroting 2016 van de fractie van Gemeentebelangen Olst-Wijhe 
 
In het jaar waarin het duidelijk wordt dat er werkelijk iets verandert - grote veranderingen worden 
uitgevoerd (de Wmo, de Jeugdwet, de Participatiewet), wettelijke veranderingen, Rijksbezuinigingen, 
vormen van participatie - wordt de Begrotingsbrief 2016-2019 gepresenteerd. 
Na twee jaar de eerste begrotingsbrief waarin de vorige beleidsperiode nagenoeg niet  naijlt en waaruit 
blijkt dat we de komende jaren zwarte cijfers schrijven. 
De begrotingsbrief kenmerkt zich nog wel door enkele onzekerheden op financieel gebied. Sommige 
beleidsonderdelen hebben nu eenmaal een open einde waarin onmogelijk kan worden voorzien. Er 
moeten nog steeds moeilijke keuzes worden gemaakt en daarom moeten we voorlopig de hand op de knip 
houden. Een verantwoord financieel beleid voeren!  Daar staat Gemeentebelangen voor. Keuzes maken, 
afwegingen maken, ze dienen op basis van de juiste argumenten worden gemaakt. GB gaat gesprekken 
met betrokkenen niet uit de weg! Voorzichtig en nuchter blijven is voorlopig nog ons devies! 
Met de afschaffing van de hondenbelasting in 2016 gaat een verkiezingswens van GB in vervulling. Veel 
inwoners zullen aangenaam verrast zijn dat de oneerlijke belasting eindelijk vervalt. 
De stijging van de OZB met 1% is een aanpassing, zoals je die op allerlei producten ziet, je kunt het een 
indexering noemen, een kostencompensatie of een trendverhoging, alles wordt een beetje duurder. Het is 
dus geen verhoging waar de gemeente zelf beter van wordt.   Kan het college duidelijk uitleggen, ook voor de betaler van de OZB, wat die 1% precies is? Het is 

moeilijk uit te leggen aan inwoners. 

Vanaf hier lopen we de verschillende programma`s langs:  
 
Actualisatie structuurvisie. 
Het proces is gestart. GB is goed gestemd dat er met vele partijen serieuze gesprekken worden gevoerd 
om te zoeken naar oplossingen. Over een tweede spoorwegkruising, maar ook over de mogelijkheden van 
dubbelspoor Olst naar Deventer. De verkeersveiligheid staat al decennia hoog  op de lijst van GB. Zo 
wordt niet alleen naar veiligheid gekeken, maar ook naar een betere ontsluiting van onze gemeente via het 
spoor en de weg.  Bezuinigingen bij de provincie zorgen ervoor dat er met de inwoners van Olst-Wijhe 
wordt gesproken over andere manieren van vervoer. Door bezuinigingen bij de provincie dreigt  buslijn 161 
te verdwijnen. Jammer? Dat valt te bezien; er moeten  goede passende alternatieven worden geboden, 
bijvoorbeeld  uitbreiding  van de buurtbus. In principe is GB het ermee eens dat er geen lege bussen 
moeten rondrijden, dit is niet meer van deze tijd.   Zijn er al ontwikkelingen te melden? 

Leefbaarheid is heel breed en heeft niet alleen met verkeersoverlast te maken. Het is beleving aangevuld 
met ervaring en gevoel van veiligheid. Het is goed een gezamenlijke visie te ontwikkelen gebaseerd op het 
thema: “Welk dorp willen we zijn”.  De geactualiseerde structuurvisie is de basis voor een goed 
uitgangspunt en de eerste concrete stap.   Wanneer kunnen we de volgende stap verwachten? 

Olst mooier aan de IJssel 
Een voorbeeld van Burgerinitiatief en overheidsparticipatie. Petje af voor de rol van Plaatselijk Belang Olst. 
GB wacht met belangstelling af welk beroep op de gemeente wordt gedaan om het project uitgevoerd te 
krijgen. Er ligt een schitterend plan. Hetzelfde geldt voor het burgerinitiatief in Herxen, dat een veiliger 
oversteek wil realiseren. 
Faciliteren is meer dan het wachten op het krijgen van de vraag, dat men een beroep op je doet.   GB vraagt het college uit te dragen dat burgerinitiatieven worden ondersteund. 

 Leader/Kracht van Salland 
Een project dat succesvol was en zich heeft bewezen en verdient doorgang te vinden. Volgens GB heeft 
de gemeenteraad de intentie uitgesproken voor financiële deelname.  
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GB vraagt zich af of dit werkelijk betekent dat Olst-Wijhe garant staat voor                     €   300.000,--.   Is het zo dat Olst-Wijhe, als er veel goedgekeurde aanvragen zijn, die veel kosten, inderdaad  € 
300.000,-- maximaal moet bijdragen? 

Intergraal beheer openbare ruimte 
De wegen liggen er redelijk goed bij, maar een ieder vindt wel hobbels en gaten, die hem ergeren. 
Veiligheid is belangrijk. GB vindt de ontwikkelingen, zoals grasklinkers langs  de Lt. Andersonstraat en het 
verharden van het Stapelhaarspad goed. Maar de gevolgen van al te rigoureuze bezuinigingen op het 
wegen- en bermenonderhoud als ook het openbaar groen zijn inmiddels goed zichtbaar geworden. GB 
was hier altijd fel tegen gekant. We hebben gewaarschuwd voor het boemerangeffect dat zich nu aandient.  
Daarom ziet GB het knoppenplan in het kader van het IBOR (Integraal Beheersplan Openbare Ruimte) 
groen/grijs tegemoet. GB is nieuwsgierig hoe aan de knoppen kan worden gedraaid en hoe we als raad 
mee mogen draaien. Wat de uitkomst ook is, GB verwacht dat er iets gedaan wordt aan de kanten van o.a. 
de dijk bij Marle en Welsum en het oprukkende onkruid.    Kan het college ons toezeggingen doen over de termijn waarop dit knoppenplan naar aanleiding 

van het IBOR wordt aangeboden aan de raad? 

Actualisering gemeentelijk rioleringsplan 
GB vindt uiteraard het goed onderhoud van de riolering van groot belang. Goed onderhoud en het inspelen 
op de ontwikkeling voorkomt dat je voor onaangename verrassingen komt te staan die veel geld kosten. 
GB spreekt de wens uit dat de rioolheffing niet wordt verhoogd en indien enigszins mogelijk verlaagd.  Kan het college hier al iets over zeggen in het kader van vGRP? 

Economie, recreatie en toerisme 
GB onderkent het belang van versteviging van de economische samenwerking met Zwolle. GB vindt het 
nieuwe denken over recreatie en toerisme om de focus te leggen op procesambities goed. De 
ondernemers zijn aan zet, de initiatieven moeten van onderop komen. GB is zeer nieuwsgierig naar de 
concrete behoefte vanuit het veld. Partijen samenbrengen is goed. Dan kunnen mooie dingen ontstaan. 
Samen sterk. Een recreatiemakelaar zal zich moeten bewijzen.  GB vraagt u om het  resultaat van deze recreatiemakelaar in kaart te brengen. 

Meer bereiken met minder regels!  Alleen nieuwe regels in de APV, die iets toevoegen aan bestaande wet- 
en regelgeving. Onderzoek doen naar een nieuwe (minimale) opzet van de APV. Nieuwe regels niet uit de 
weg gaan, maar ze moeten een ernstig belang dienen, zoals veiligheid (denk aan de wensballon). De 
regeldruk voor ondernemers en organisatoren moet verminderen. Zij moeten bij het ondernemen en 
organiseren niet beperkt worden door overbodige regels. Dus de APV moet grondig onder handen worden 
genomen.  GB vraagt u zo spoedig mogelijk met een voorstel te komen. 

  Kunt u toezeggingen doen? 

In verband met de leegstand van de winkelpanden in de winkelstraten en de snelle veranderingen in de 
samenleving (denk aan het online winkelen), dient de detailhandelstructuurvisie zo spoedig mogelijk te 
worden vernieuwd! Er zijn nieuwe impulsen nodig om winkelstraten leefbaar te houden. Daarom moet de 
gemeente samen met de winkeliers opnieuw een visie opstellen en vaststellen. Tot die tijd geldt het oude 
beleid, dat onder de vorige coalitie PvdA – CDA tot stand is gekomen. Winkelpanden in de winkelstraten 
moeten niet koste wat kost worden gevuld. Er is beleid dat nu bepalend is en moet worden uitgevoerd. Na 
wijziging van de visie geldt nieuw beleid. De juiste volgorde moet worden aangehouden. GB wil gedegen 
en constructief werken aan een nieuwe visie en nieuw beleid. 
GB dringt met nadruk aan op een versnelde actualisatie van de detailhandelstructuurvisie .  College, bent u het met GB eens dat de behandeling van de actualisatie van de 

detailhandelstructuurvisie versneld moet worden aangepakt? 

 Graag vernemen wij van u op welke termijn u in actie komt. 
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Het is de wens van GB dat ieder huishouden wordt aangesloten op glasvezel. Zeker ook in het 
buitengebied. De ontwikkelingen lijken positief. Goed internet is voor de economie, de recreatie en het 
toerisme, maar ook voor de leefbaarheid in het buitengebied, in deze tijd en in de toekomst noodzakelijk. 
Salland Glas heeft ook veel werk verricht en is een voorbeeld van een bijzonder burgerinitiatief! GB is trots 
op alle initiatieven zoals festivals, die soms uit de dorpsontwikkelingsplannen zijn ontstaan. 
Burgerinitiatieven, die Olst-Wijhe mede een economische impuls geven. 
 
Duurzaamheid 
Fossiele energie is eindig. Daarom moeten forse doelstellingen worden gehaald. De ambitie is er. Het 
nieuwe afvalbeleid is in volle gang gezet. Medio 2016 ook geen plastic zakken meer langs de kant van de 
weg. Aandacht blijft wel de communicatie met de inwoners. Duurzaamheid is ook anders omgaan met 
woningbouw. Olst-Wijhe kent al mooie projecten zoals de Aardehuizen en het Vriendenerf, de molen in 
Wesepe. GB vraagt aandacht voor het bevorderen van het levensloopbestendig bouwen. GB wil dat 
levensloopbestendig en “0 op de meter” bouwen gestimuleerd worden. GB roept inwoners op zich aan te 
sluiten bij het Platform Duurzaamheid. De mogelijkheid en het voorbeeld  van meedenken van burgers 
over de toekomst.  GB vraagt het college hoe het staat met de energie-neutrale kernen.  

 Hoe gaat u meer bekendheid geven aan het Platform Duurzaamheid en de flexibele schil van de 

deelnemers laten groeien? 

Er is een enquête gehouden over de verlichting Raalterweg/de Omloop in Wijhe.   GB vraagt het college informatie over de uitkomst van die enquête en het verloop van deze proef. 

Jeugd en onderwijs   
Jeugdzorg wordt budgettair neutraal uitgevoerd. De beschikbare middelen binnen het sociaal domein 
blijven ook tot 2018 voor het totale sociale domein beschikbaar. Dat geeft ons enige geruststelling. Toch 
blijft de gebrekkige monitoring en managementinformatie vanuit de Jeugdzorg Regio IJsselland ons zorgen 
baren.   Kan het college toezeggen dat hieraan in 2016 een einde komt en wij sluitende en volledige 

rapportages krijgen?  

 Kan het college toezeggen dat aan de herindicering van PGB-cliënten voor de eerste oktober 

voldaan kan worden? 

Het peuterwerk is uiterst belangrijk. De basis wordt vroeg gelegd voor kleine kinderen. Voor ieder kind 
moet voor- en vroegschoolse educatie mogelijk zijn. De regering ziet ook in dat er meer geld beschikbaar 
moet komen en die ontwikkeling ziet GB graag tegemoet. GB is het eens om de voorgestelde extra gelden 
beschikbaar te stellen. 
Leerlingenvervoer 
Door de invoering van Passend Onderwijs worden minder leerlingen vervoerd.   College, verwacht u dat door de sluiting van de “Ambelt”, school voor speciaal onderwijs, er te 

zijner tijd minder leerlingen zullen worden vervoerd?  

 Wat zijn de financiële gevolgen voor onze gemeente?  

 Heeft u aanleiding te verwachten dat andere scholen voor speciaal onderwijs, waar ook leerlingen 

uit onze gemeente heengaan, het voorbeeld van de “Ambelt” gaan volgen? 

Decentralisatie huisvesting onderwijs 
De schoolbesturen voorzien grote financiële gevolgen nu zij voor een complexe opgave staan. De kosten 
van het buitenonderhoud van de relatief oude schoolgebouwen, minder rijksvergoeding en de daling van 
het aantal leerlingen geven reden tot nadenken. Regeren is immers vooruitzien! GB pleit voor tijdig 
verkennend onderzoek naar een nieuwbouwplan voor de lange termijn. Vooruitzien, want de gemeente is 
en blijft verantwoordelijk voor het goed faciliteren van het onderwijs. Bij voorkeur worden de scholen van 
Mijn Plein en de Mare dan ook geclusterd gehuisvest.   College, bent u van plan om dit verkennend onderzoek uit te voeren?  
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 Bent u ook van mening dat gescheiden huisvesting zoals nu het geval is niet meer van deze tijd is? 

Werk, Inkomen en zorg  
Werk is zeer belangrijk en we moeten er alles aan doen zoveel mogelijk mensen aan een baan te helpen. 
Iedereen moet naar vermogen kunnen deelnemen aan onze samenleving. Maar tegelijkertijd is er het 
besef dat de overheid de banen niet kan scheppen. Er wordt  maximaal werk gemaakt van het begeleiden  
van onze  bijstandsgerechtigden.  
GB maakt zich zorgen over het re-integratiebudget binnen het participatiebudget dat maar daalt.  
Toch heeft GB er vertrouwen in dat het college ook deze uitdaging aan kan en dat de ambtenaren alles in 
het werk zullen stellen om met de schaarser wordende middelen de juiste keuzes te maken. 
Speciale aandacht moet er blijven voor mantelzorgers. De “waardering mantelzorgers Olst-Wijhe” is een 
mooi voorbeeld. GB is content met de ontwikkelingen die er nu al zijn en hoopt dat mantelzorgers zich ook 
zullen melden bij de gemeente.  Hebben zich al mensen aangemeld als mantelzorger?  

 Waren dit er meer dan eerder het geval was?  

Bedrijfsvoering 
De taakstelling om te bezuinigen, alle heroverwegingsopdrachten, het blijkt een te grote opgave. Het goed 
en verantwoord functioneren van de gemeente als bedrijf moet gewaarborgd zijn. Ondanks alle 
inspanningen is de grens bereikt. GB vindt dat de grens niet kan worden gepasseerd, want dan komt het 
functioneren van de organisatie in gevaar.  GB vraagt het college op welke termijn de taakstelling wel kan worden gerealiseerd? 
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN op de Begroting 2016 van de PvdA-fractie 
 
 
Geacht college, 
 
Dank voor uw begrotingsbrief. De fractie van de PvdA heeft ‘m met aandacht gelezen. En, om maar met 
de deur in huis te vallen, wij zijn er niet tevreden over. Wij hebben het dan over zowel de vorm, de inhoud 
als over de financiële onderbouwing.  
 
Uw brief ademt te veel de geest van ‘het moet maar even die begrotingsbrief’. Op inhoud missen wij 
ambitie en drive. Er is sprake van ideeënarmoede. Ook vragen wij ons af of het door u geschetste 
positieve financiële beeld geen ‘wishful thinking is’. Dit gelet op de recente reactie van de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten op de Miljoenennota (“Rijk decentraliseert begrotingscrisis naar gemeenten”). Dit 
óók gelet op het aanzienlijke aantal PM-posten in uw begrotingsbrief.  
 
Een somber begin van onze kant. Het is niet anders.  
 
Dit sombere begin laat overigens onverlet dat wij waardering hebben voor uw inzet en voor de collegiale 
verhoudingen. Wij zijn het lang niet altijd met elkaar eens, maar wel steeds met elkaar ‘on speaking terms’. 
En dat is ook wat waard. Ook de samenwerking met de partijen binnen de gemeenteraad bevalt ons. Er is 
ruimte voor wisselende meerderheden. Prima! Waardering is er ook voor het gemeentelijk apparaat, onze 
rots in de branding. 
 
Terug naar de begrotingsbrief. Zoals aangegeven stelt uw brief ons zowel qua vorm, inhoud als financiële 
onderbouwing teleur. 
 
Allereerst de vorm. Het is een goede gewoonte dat de gemeenteraad en het college ten minste één maal 
per jaar de degens kruisen over de volle omvang van het gemeentelijke beleid. Meestal gebeurt dat in het 
voorjaar bij de Kadernota. De reden om hier dit jaar van af te zien is gegrond, maar wat ons betreft is dit 
wel eenmalig. Volgend voorjaar willen wij gewoon weer een brede raadsdiscussie over de Kadernota 
waarna wij in het najaar de begroting op de agenda krijgen. De gemeenteraad is het hoogste orgaan van 
de gemeente. Wij vinden het van belang om daar goed recht aan te doen. 
 
Ook zien wij graag dat u meer investeert in de toegankelijkheid van documenten als deze. Onze fractie 
heeft u de afgelopen week de nodige vragen gesteld over de financiën. Dat zegt iets over onze 
nieuwsgierigheid. Maar het zegt ook iets over de wijze waarop u de cijfers presenteert. Ook als het gaat 
om de leesbaarheid, moet er wat ons betreft een slag worden gemaakt. Het kan allemaal net iets simpeler. 
 
Op inhoud missen wij, zoals geschreven, drive en ambitie. U voelt weinig aandrang om het verschil te 
willen maken. En dat is jammer, want er is toch volop werk aan de winkel. 
 
Wij noemen de ontwikkelingen binnen het sociale domein. Welke kansen zijn er voor een kleine gemeente 
als Olst-Wijhe om mensen úit de bijstand en de WW en áán het werk te krijgen? Gaan wij de uitvoering 
binnen het sociale domein verbeteren  door de schotten tussen de budgetten verder weg te halen? Waar 
zetten wij het overschot op de Huishoudelijke Hulp van liefst € 3 ton in? Binnen welke domeinen moeten 
wij extra reserveren omdat er zich donkere wolken samenpakken?  
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Hoe kunnen wij als kleine gemeente anticiperen op de toenemende stroom van vluchtelingen waar ook wij 
mee te maken krijgen?  
 
Hoe gaan wij de leegstand, van winkel tot boerenschuur van opslagloods tot school te lijf? Wat doen wij 
met de braakliggende hectares op het bedrijventerrein Noordmanshoek? 
 
Deze en andere prangende vragen worden niet beantwoord in uw begrotingsbrief. Sterker nog, u benoemt 
ze niet eens!  En dat is jammer. Het besturen van een gemeente kan zoveel meer zijn dan het passen op 
een winkel en de zorg voor een kloppend kasboek.  
 
Tot slot van het inleidende deel van ons betoog het onderwerp financiën. Er liggen roerige jaren achter 
ons. Met elkaar hebben wij ervoor gezorgd dat wij op dit moment zwarte cijfers kunnen schrijven. ‘Wij 
hebben een soort van achtbaan achter ons liggen’, zo stelde de voorzitter van uw college in de Stentor. 
Ware woorden. Wij hebben subsidies gekort, de lasten verhoogd en ambtenarenapparaat afgeslankt. Het 
evenwicht is desondanks broos. De decentralisaties ijlen nog jaren door. En verder staan wij, zie het aantal 
PM-posten in uw brief, voor nog flink wat investeringen. Dit alles vraagt om een gedegen financiële 
toekomstvisie. Die ontbreekt in uw begrotingsbrief. 
 
En daarmee komen wij toe aan onze vragen, opmerkingen en bevindingen per begrotingshoofdstuk. Voor 
uw en ons gemak doen wij dat per programma én genummerd.  
 
 
Programma 1 Woon- en leefomgeving 
 
1. Uw college stelt vast dat er de komende jaren bijna € 2 ton nodig is om onze bestemmingsplannen up-

to-date te krijgen. Dat is bijna 10x het bedrag dat wij normaal op jaarbasis nodig hebben voor de 
actualisatie van de bestemmingsplannen (€ 21.000). Lopen wij niet te veel achter, wat zijn de 
consequenties, zijn wij wel in control? Wij horen het graag van u.  

2. Het is onduidelijk of wij als gemeente nu garant staan voor de € 3 ton voor het nieuwe 
Leaderprogramma/de Kracht van Salland of dat wij ‘slechts’ de intentie uitspreken om dit bedrag in te 
zetten. Graag horen wij van u hoe wij deze € 3 ton moeten zien.  

3. Wij willen de concrete uitvoeringsplannen in het kader van Leader/de Kracht van Salland vóóraf zien. 
Dat hebben wij steeds aangegeven  Voor 2016 vraagt u de raad  € 26.000. U geeft niet aan waar dit 
bedrag voor bestemd is. Graag horen wij dat vóór of bij de behandeling van de begroting van u. 

4. Wij waarderen het dat u onze suggestie om mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt nadrukkelijk 
te betrekken bij de uitvoering van de Leader/Kracht van Salland projecten heeft overgenomen. 

5. Het project ‘Olst mooier aan de IJssel’ zal op enig moment in de uitvoeringsfase terecht komen. Hoe 
kijkt u aan tegen het idee om met dit project voor anker te gaan bij de provincie Overijssel? De 
onvermijdelijke sanering van het Olasfaterrein legt al geruime tijd een enorme hypotheek op het 
gebied. De werkzaamheden zorgden en zorgen voor hinder en overlast bij de omwonenden. Een 
toekomstgerichte geste van de provincie neemt het leed niet weg maar geeft wel perspectief. Graag 
horen uw visie hierop. 

6. Uit de stukken krijgen wij de indruk dat u de eerdere bezuinigingen op het groenbeleid wilt 
terugdraaien. Wij horen graag van u of deze inschatting onzerzijds correct is. Ook horen wij graag van 
u of nog meer eerdere bezuinigingen wenst te heroverwegen.  

7. Is het uw streven om bij de actualisering van het gemeentelijke rioleringsplan te komen tot een 
kostendekkende opzet, ook als de lastendruk hierdoor toeneemt?  

8. Uit de Jaarrekening 2014 komt naar voren dat wij een nadeel hebben van € 140.000 op de leges 
omgevingsvergunning. De ontwikkelingen in het lopende jaar laten eveneens een weinig florissant 
beeld zien. Toch begroot u voor het komend jaar geen nadeel. Kunt u ons dat nader uitleggen? 

9. Zoals wij in de inleiding al schreven, missen wij bij uw college de drang om het verschil te maken. Dat 
geldt ook voor het fysieke domein. Natuurlijk worden wij geremd door beperkte financiële middelen. 
Maar dit betekent niet dat het denken moet stoppen. Graag willen wij met u en met de raad van 
gedachten wisselen over de mogelijkheden om onze gemeente van deze twee lelijke puisten te 
ontdoen. Wij hebben het dan over de Abersonlocatie in Olst en de Godeschalklocatie in Wijhe. 
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Doornen in de ogen van onze bevolking. Bent u bereid om met alle betrokken partijen om tafel te gaan 
om tot verbetering van de situatie ter plekke te komen? 
 

Programma 3 Economie, recreatie en toerisme 
 
1. De fractie van de PvdA zet opnieuw grote vraagtekens bij de extra bijdrage die u vraagt voor de Regio 

Zwolle (samenwerking economische ontwikkeling). De eerste resultaten waren bepaald niet 
hoopgevend. Wij zijn sowieso niet van het praatgeld, dat weet u. En al helemaal niet als dat bestemd 
is voor niet-democratisch gelegitimeerde organen als een regio. Met de voorgestelde extra bijdrage 
komen de totale kosten op bijna € 18.000 per jaar. Wij worden lekker gemaakt met een beoogde 
banengroei van 7%. Geldt dit percentage voor Olst-Wijhe of is dit een overallpercentage. Ook horen 
wij graag van u wat wij missen als wij niet meedoen.  

2. Bij de opiniërende behandeling van de beleidsvisie Recreatie, toerisme en cultuur hebben wij uw 
college geadviseerd om minder geld te stoppen in processen en structuren. Ook vinden wij dat er een 
einde moet komen aan het plaatsen van vele routeborden en wegwijzers. Het geld dat wij hierdoor 
overhouden willen wij graag als aanjaagbudget inzetten voor prachtige initiatieven van het soort als de 
IJsseltheaterfietstocht, het Wijland festival en andere lokale evenementen. Graag horen wij van u of u 
deze zienswijze deelt. 

 
Programma 4 Duurzaamheid 
 
1. Het is een prima plan om werk te maken van duurzaamheid. Met een bedrag van € 175.000 heeft u 

hier ook serieus geld voor. De plannen zijn echter nog allerminst concreet. Net als bij Leader horen wij 
daarom graag vooraf van u op welke wijze u het geld gaat inzetten. Kunnen wij het eerste 
uitvoeringsplan vóór eind 2015 tegemoet zien? 

2. De PvdA is benieuwd hoe het college vaart met het vinden van een herbestemming voor de 
Noordmanshoek. Is hier de al zo lang voorgespiegelde duurzame invulling voor te vinden?  

 
Programma 5 Jeugd en Onderwijs 
 
1. De PvdA verwacht dat we, als wij het onderwijs op een fatsoenlijke wijze willen ondersteunen op het 

gebied van huisvesting, in de komende jaren voor serieuze kosten komen te staan. Deelt u deze 
verwachting, en zo ja op welke wijze anticipeert u daarop? 

 
Programma 6 Welzijn, sport en cultuur 
1. ‘De vluchtelingenstroom groeit en duldt geen afwachtende houding’, aldus Koning Willem Alexander 

op dinsdag 15 september tijdens de Troonrede. Graag horen wij van u op welke wijze uw college 
inspeelt op de prangende  vraag naar woonruimte voor statushouders.  

2. Bent u bereid om ter zake ‘out-of-the-box’ te denken en verder te kijken dan het beschikbaar stellen 
van de goedkopere sociale woningen voor statushouders? Het kan in onze ogen niet zo zijn dat steeds 
dezelfde wijken in beeld zijn. Dat is niet goed voor het draagvlak. Bent u tevens bereid om 
gemeentelijk vastgoed op potentiële huisvestingsmogelijkheden te scannen? 

 
Programma 7 Werk, inkomen en zorg 

 
1. Iedereen die wil werken, kan werken. Daar gaan wij voor. Op dit moment hebben 160 plaatsgenoten 

een Bijstandsuitkering. Dat zijn er 160 te veel. De schaal van Olst-Wijhe biedt in onze ogen 
uitstekende kansen om vraag en aanbod beter bij elkaar te brengen. Wat de PvdA betreft zijn wij toe 
aan een nieuwe kijk op arbeid. Er is voldoende werk in het openbaar domein, maar ook daarbuiten. Op 
de Veluwe loopt een pilot waarbij schoonmaakondersteuning als een algemene voorziening wordt 
gezien. Het zwembad, de bieb en Holstohus om maar eens wat te noemen hebben grote behoefte aan 
gemotiveerde krachten. Maar ook in het lokale bedrijfsleven moeten, door een combinatie van een 
stevig lokaal netwerk, sollicitatieondersteuning, scholing en ontwikkeling, nog plaatsen te vinden zijn 
waar mensen hun talenten kunnen inzetten. Er is in onze ogen voldoende werk zonder dat er sprake is 
van verdringingseffecten. De decentralisatie biedt ons de kansen om op de lokale schaal het verschil 
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te maken. Door de ontschotting vallen middelen vrij. Denk bijvoorbeeld aan het overschot van € 
300.000 op de huishoudelijke  hulp. De PvdA nodigt u uit om met ons  én met de gehele raad echt 
werk te maken van werk. Om te komen tot een lokale visie op werk, waarin ieders talent benut wordt 
en kan groeien. Een doorwrochte studie is in eerste instantie niet nodig. Een gezamelijk ontwikkelde 
visie op de wijze waarmee wij in Olst-Wijhe het verschil kunnen maken als het om werk gaat is waar 
wij naartoe willen, volstaat als eerste stap. Wij zijn benieuwd naar uw reactie én die van de andere 
partijen op dit idee.  

2. Uit de media vernamen wij dat uw college een verzoek om een bijdrage aan Voedselbank Raalte heeft 
afgewezen. Dit maakt dat het bezorgen van maaltijden in Wijhe per 1 januari 2016 wordt stopgezet. 
Bent u bereid om met de gemeenten Deventer en Raalte in overleg te gaan om te komen tot een 
praktische ondersteuning ‘op maat’ van deze helaas noodzakelijke voorziening, zodat deze ook voor 
onze inwoners die dat nodig hebben beschikbaar is? 

 
Programma 10 Algemene dekkingsmiddelen 
 
1. U geeft aan dat het aanpassen van de formatie minder snel gaat dan gewenst. Ons is onduidelijk 

welke van de cijfers als genoemd in de tabel op pagina 13 nu echt hard zijn. Van de dekking voor deze 
taakstelling wordt ongeveer een ton aan DOWR toegeschreven. Is die hard te maken? Wij horen het 
graag van u. 

2. U geeft ons netjes aan wat wij in het kader van de Meicirculaire minder krijgen voor het uitvoeren van 
de decentralisaties. Ook geeft u ons aan voor hoeveel geld er anderzijds nog geen specifieke 
bestemming is. U concludeert dat wij het daarmee kunnen oplossen en er zelfs nog geld over is (tabel 
C pagina 15). Dat is wat ons betreft wel heel kort door de bocht. Die ruimte is namelijk wel gehalveerd 
(!) ten opzichte van het beeld van het afgelopen jaar terwijl er nog niets zeker is, en de 
vernieuwingsslag, de transformatie, nog moet beginnen. En heeft u bijvoorbeeld al in beeld hoe het 
gaat met onze inwoners die geen huishoudelijke hulp meer krijgen?  
Met elkaar vinden wij dat wij de decentralisaties budgettair neutraal moeten uitvoeren. Maar het lijkt er 
op dat u geen inhoudelijk idee heeft hoe u dat moet doen. Dat is ook best lastig maar het probleem lost 
zich niet op door in deze begrotingsbrief te volstaan met wat cijfertjes. Wij nodigen u uit om op dit punt 
met een meer inhoudelijke reactie te komen.  

3. Uw begrotingsbrief bevat een flink aantal PM-posten. Wij noemen de Omgevingswet, Olst mooier aan 
de IJssel, Leader, openbare ruimte, kosten doorontwikkeling RUD, kosten investering huisvesting 
onderwijs. Deze PM-posten plaatsen het positieve financieel perspectief toch in een ander licht. 
Gezamenlijk gaan deze kosten het geld dat ‘over’ is ruim te boven. PM-posten blijven niet altijd PM- 
posten. Hoe lost u dit op? 

 
Geacht college, 
 
Tot zover onze bijdrage in eerste termijn. Wij zijn benieuwd naar de antwoorden. 
 
Met vriendelijke groet 
René Leber, Annelies Boerman en Toon Schuiling 
PvdA Olst Wijhe 
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN op de Begroting 2016 van de VVD-fractie 
 
Voor ons ligt de Begrotingsbrief 2016 – 2019. Voor de VVD-fractie een moment waarin we terugkijken op 
en vooruitblikken naar een periode dat de economie van Nederland aantrekt en de vooruitzichten zonnig 
zijn. In een periode waarin gemeenten veel taken erbij hebben gekregen, waardoor het belang van de 
gemeentelijke overheid toeneemt. Dit is een periode waarin wij bouwen aan een maatschappij die 
individueler, zelfstandiger, zelfredzamer wordt, waarbij een stijgend beroep wordt gedaan op eigen kracht 
en netwerken in de eigen omgeving en waarbij gefocust wordt op mensen die zorg echt nodig hebben. 
 
In de Begrotingsbrief wordt door het college inzicht gegeven in de externe autonome ontwikkelingen en 
ontwikkelingen in bestaand beleid. Helaas nog steeds niet echt een helder en goed leesbaar stuk maar 
voldoende als een richtinggevend stuk voor de definitieve begroting.  
De resultaten zijn bemoedigend. Voor 2016 is de OZB eindelijk conform de trend van 1% meegenomen en 
de hondenbelasting wordt afgeschaft. Kortom een beleid dat de VVD al jaren voorstaat. Wij zijn hier dan 
ook uitermate verheugd over. 
 
Een snelle lezing leert ons dat een aantal moeilijke onderwerpen positiever uitpakken waardoor 
tegenvallers weer kunnen worden opgevangen. Binnen het sociaal domein, waar de verwachtingen niet 
altijd even positief waren, zijn er geen signalen dat een en ander uit de pas gaat lopen maar juist binnen 
de kaders blijft. Ook de Meicirculaire heeft voor de komende jaren goed nieuws op financieel gebied. De 
nieuwe verdeelsystematiek van het Rijk pakt voor Olst-Wijhe positief uit. Maar ook de meevallers in de 
financiering (bv. omzetten van leningen) zijn niet onbelangrijk.  
 
Samen met de uitvoering  van de heroverwegingsvoorstellen uit de voorgaande jaren, die aardig op 
schema lopen, lijkt het dat wij zo langzamerhand uit het dal kruipen. Dat houdt in dat aanvullende 
bezuinigingen op dit moment niet aan de orde zijn en dat heel voorzichtig en met de nodige 
terughoudendheid, de 1

e
 Berap gaf nog wel een tekort te zien, weer naar nieuwe beleidswensen gekeken 

kan worden.   
 
Financiële degelijkheid blijft voor de VVD-fractie de basis van ons handelen. Het huishoudboekje moet op 
orde blijven, willen we een betrouwbare en sterke gemeente blijven. Het doet de VVD goed dat het college 
de verantwoordelijkheid toont. En dat betekent dat de VVD-fractie zich kan vinden in deze Begrotingsbrief.  
 
Programma 1: Woon- en leefomgeving 
 
Omgevingswet 
De Omgevingswet benadert de fysieke leefomgeving integraal: alle aspecten, van ordening tot milieu, 
worden erin geregeld. In het ideale geval is ook de uitvoering integraal geregeld: binnen gemeenten, 
andere overheidsinstanties en onderling. De ervaring leert dat dit niet vanzelfsprekend is. Traditionele 
organisatiepatronen (vakdisciplines) zijn vaak nog leidend en medewerkers zijn specialisten. Nieuwe 
regelgeving en de inzet van nieuwe instrumenten kunnen veel succesvoller zijn. Door de Omgevingswet in 
2017 kunnen (ruimtelijke) projecten straks sneller en makkelijker starten. Dus eenvoudiger en beter en dus 
ook goedkoper. De VVD begrijpt dat de invoering van de wet geld gaat kosten, maar wij zijn ervan 
overtuigd dat het op termijn goedkoper moet kunnen.  
 
Leader 
De VVD ziet vele mogelijkheden voor de recreatieve sector en het agrotoerisme middels LEADER. Hier is 
met een relatief klein bedrag vanuit de gemeente groot geld mee te vangen.  
De VVD wil opmerken dat de raad niet heeft ingestemd om garant te staan voor een bedrag van  
€ 300.000,-, wel heeft de raad ingestemd met het afgeven van een intentieverklaring met de kanttekening 
dat eerst gekeken moet worden naar de bestaande budgetten en op het moment dat er zich een project 
aandient wordt bezien of er eventueel nieuw geld beschikbaar is. 
Voor 2016 wordt de bijdrage aan Leader grof ingeschat op een bedrag van € 26.000,- en het college stelt 
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de raad voor akkoord te gaan om in de Begroting 2016 deze budgettaire ruimte beschikbaar te stellen. Op 
voorhand zegt de VVD hier geen nee tegen maar verwacht wel van het college dat zij ter verdere 
besluitvorming met een voorstel komt waar deze gelden aan worden besteed. 
 
Openbare ruimte 
De VVD is het eens met het college dat onze wegen er redelijk bij liggen. Maar ook zien wij dat het aan 
verzorgdheid op plaatsen nog te wensen overlaat. En dit past niet, zo vinden wij, in een gemeente die 
recreatie en toerisme hoog in haar vaandel heeft. Het college verwacht, dat er weer voorzichtig naar 
nieuwe beleidswensen gekeken kan worden. Als een eerste voorzet zou de VVD willen noemen meer 
aandacht en dus meer geld voor de openbare ruimte in de breedste zin van het woord. De VVD hoopt dat 
het aangekondigde “knoppenplan groen-grijs” hier invulling zal geven. 
 
Welsum 
De VVD spreekt nogmaals zijn hoop uit dat in 2016 nu echt begonnen kan worden met de bouwplannen in 
Welsum. Maar ook dat de onvrede bij sommige inwoners die eindelijk door de aangepaste plannen zijn 
weggenomen zodat er een plan kan komen die door alle Welsummers wordt omarmd. En dat Welsum 
weer het eensgezinde dorp wordt dat wij zo goed kennen. 
 
Verkeersvisie 
In 2015 heeft het college voor Olst een verkeersvisie aangekondigd. Inmiddels is een werkgroep begonnen 
om probleempunten te inventariseren en na te denken over oplossingen. Ook zijn inmiddels een aantal 
verbeteringen opgepakt. Maar de problemen in en rond het centrum van Olst zijn nog steeds niet opgelost 
en met name de spoorwegovergang. De VVD is nog steeds van mening dat het niet verantwoord is dat 
een dorp als Olst afhankelijk is van één spoorwegovergang.  
 
Actualiseren bestemmingsplannen 
Een van de gebieden die door het college wordt genoemd betreft de Noordmanshoek. De VVD wil 
nogmaals benadrukken dat voor de VVD de enige duurzame bestemming voor de Noordmanshoek is om 
het gebied terug te geven aan de landbouw al of niet in combinatie met natuurontwikkeling waardoor er 
een verbinding kan ontstaan tussen de uiterwaarden en het landgoed De Gelder. Ook hebben wij wel eens 
het idee van een “Levensbomenbos” geopperd. 
 
Rivus 
In de Begroting 2015 heeft het college aangegeven dat in West-Overijssel gemeenten samen met het 
Waterschap Groot Salland en Vitens werken aan de invulling van de afvalwateropgaven uit het 
Bestuursakkoord Water (BAW). De VVD heeft deze samenwerking en gezamenlijke ambities 
onderschreven. Inmiddels is een toekomstvisie op de afvalwaterketen gereed gekomen, waarin een 
gezamenlijk toekomstbeeld wordt geschetst wat een belangrijke voorwaarde is voor een succesvolle 
samenwerking. Dit beeld zal de basis moeten vormen voor gezamenlijk beleid en richting geven aan 
gemeenschappelijke ontwikkeling, onderzoek en investeringen.  
VRAAG: Wanneer denk het college deze visie ter discussie en besluitvorming in de raad te brengen? 
 
Programma 2: Veiligheid 
 
Veiligheidsregio 
De VVD vraagt het college in de Begroting 2016 een toelichting op te nemen over de positie van de 
Veiligheidsregio. De gemeenteraden bepalen immers het beleid. We willen inzicht in de kwaliteitsborging 
ten aanzien van de uitvoeringskwaliteit voor onze burgers en hoe verhoudt zich dat tot de 
gemeenschappelijke regeling. Veiligheid mag niet worden uitgehold door bureaucratische herverdeling van 
kosten.  
 
Programma 3: economie, recreatie en toerisme 
 
Leegstand 
Recentelijk is er een discussie ontstaan over de wenselijkheid van het vestigen van een kleinschalige 
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sportschool of bewegingsstudio in de Droststraat in Olst. Het college heeft op basis van het geldige 
bestemmingsplan en na consultatie van de ondernemersvereniging in Olst het verzoek afgewezen. Maar 
wel met de toezegging dat de Detailhandelstructuurvisie naar voren wordt gehaald en nadat deze visie is 
vastgesteld de aanvraag opnieuw zal worden behandeld.  
VRAAG: Kan het college al bij benadering zeggen wanneer deze visie gereed is? 
Als VVD hadden we de initiatiefnemers onder bepaalde voorwaarden best het voordeel van de twijfel 
willen geven ondanks de slechte ervaringen met een vergelijkbare en inmiddels alweer gestopte 
onderneming in de buurt.  
De VVD gelooft dat je leegstand het beste tegengaat door ondernemers niet in de weg te zitten en aan hen 
de ruimte te geven om creatief te zijn. Zorg bovendien voor leges, heffingen en belastingen die 
concurrerend zijn in de regio. 
 
Familiebedrijven  
Familiebedrijven zijn de ruggengraat van de Nederlandse economie. Ze hebben bepaalde vraagstukken op 
de scheidslijn van familie, bedrijf en eigendom die specifiek zijn voor dit type bedrijven. Familiebedrijven 
worden vooral gevestigd in niet-stedelijke gebieden, gebieden waar al veel kleine bedrijven zitten en 
gebieden waar de bevolking een positieve houding heeft ten aanzien van kleine bedrijven en zijn meestal 
nauw verbonden met de gemeenschap waar ze zijn gevestigd. Het ondernemerschap is vaak erg creatief 
en innovatief. Vernieuwingen kunnen snel worden doorgevoerd en familiebedrijven hebben de neiging zich 
voortreffelijk aan veranderende omstandigheden aan te kunnen passen mits er door gemeenten geen 
grote ruimtelijke obstakels worden opgeworpen. Dit pleit voor een beleid binnen de gemeente dat inspeelt 
op het karakteristieke van familiebedrijven 
 
Economische samenwerking Regio Zwolle 
De VVD-fractie heeft eerder aangegeven dat de samenwerking op economisch terrein binnen de Regio 
Zwolle kansrijk is in het belang van de economie en werkgelegenheid. We kunnen dan ook instemmen met 
de intentie van het college om ons voor de komende vier jaar aan de regionale samenwerking te 
verbinden. 
 
Cittaslow 
Het internationale keurmerk voor gemeenten die op het gebied van leefomgeving, landschap, 
streekproducten, gastvrijheid, milieu, infrastructuur, cultuurhistorie en behoud van identiteit tot de top 
behoren. Zo is Heerde aangesloten bij het Cittaslow. Als raad hebben wij hier al eerder over gepraat maar 
vervolgens is het stil geworden. De VVD denkt dat aansluiting bij Cittaslow interessant kan zijn voor onze 
gemeente, het is in ieder geval zinvol hier onderzoek naar te doen.  
VRAAG:  Speelt dit nog steeds binnen het college en zo ja denkt men hier onderzoek naar te doen en 
wanneer? 
 
Programma 5: Jeugd en onderwijs 
 
Leerlingenvervoer 
Nog steeds is het leerlingenvervoer een lastig onderwerp. De kosten rijzen de pan uit. Een zorgelijke 
ontwikkeling die om een oplossing vraagt. Een bundeling van leerlingenvervoer en Regiotaxi kan ook naar 
onze mening voordeel opleveren op termijn.  
Op het moment is passend onderwijs actueel. Kinderen met een beperking dienen in de toekomst zoveel 
mogelijk naar reguliere scholen te gaan. Zo maakte De Ambelt deze week bekend dat de school, met 
vijftien locaties in Oost-Nederland, wordt opgeheven.  
VRAAG: Heeft deze sluitingen nog effect op de kosten van het leerlingenvervoer?  
 
Decentralisatie huisvesting onderwijs 
Elke verandering hoeft niet altijd een verbetering te zijn. Sinds 1 januari van dit jaar zijn scholen zelf 
verantwoordelijk voor de kosten van het buitenonderhoud. De VVD-fractie deelt de zorg van het college 
dat deze wetswijziging schoolbesturen voor een complexe opgave stelt en dat wij als 
eindverantwoordelijke extra moeten investeren in de schoolgebouwen. Het reguliere onderhoud komt 
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weliswaar in de toekomst voor rekening van de onderwijsinstellingen, achterstallig onderhoud blijft voor 
rekening van de gemeente. 
OBS de Elshof is de eerste basisschool die is gesloten en het is niet uitgesloten dat er in de toekomst 
andere volgen, hetgeen leegstand gaat inhouden en daaraan verwant een verhoogde kans op meer 
kosten voor onderhoud voor rekening van onze gemeente. Bovendien zijn onze schoolgebouwen niet 
nieuw meer en de discussie renovatie of nieuwbouw komt dichterbij. Dit pleit voor een 
langetermijnplanning.  
 
Programma 7: Werk, inkomen en zorg 
 
Sociaal domein 
De VVD realiseert zich dat er spannende jaren op ons af komen in het sociale domein. Krijgt de burger 
voldoende en adequate hulp, krijgen wij de jaarlijks toegenomen hulpvraag onder controle. Sturen we daar 
voldoende op? Wordt er voldoende samengewerkt met en tussen partners, gemeente en de burger. Waar 
zien we synergie ontstaan en waar is er sprake van overlap. 
De VVD gelooft in de kracht van de samenleving. Wij hebben de decentralisaties omarmd, omdat wij 
geloven in de kracht van de burger. Dat ieder de keuze krijgt om zaken zelf te regelen. Dat betekent korte, 
laagdrempelige lijnen tussen ambtenaren, instellingen en burgers. 
 
Participatiebudget 
In de Begrotingsbrief wordt ingegaan op de daling van de beschikbare gelden voor het re-integratiedeel 
van het participatiebudget. Deze dalen in 2016 met maar liefst 20%. In de jaren daarna dalen deze nog 
verder. Zoals het college aangeeft, betekent dit dat er de komende jaren nog scherpere keuzes gemaakt 
moeten worden bij het inzetten van de steeds schaarsere middelen. De VVD gaat ervan uit dat het college 
hier in de begroting uitgebreid op terugkomt en een nadere toelichting geeft hoe zij denken hier vorm aan 
te geven.  
 
Financiën 
 
Gemeentefonds 
Ontwikkelingen binnen het Gemeentefonds geven Olst-Wijhe financieel lucht. De inkomsten uit dit fonds 
bepalen de Olst-Wijhese inkomsten voor bijna 90%. Het rekenmodel dat de hoogte van deze uitkering 
bepaalt, is niet meer actueel. Het Rijk is daarom bezig met groot onderhoud aan dit fonds. Kleine 
gemeenten profiteren daar op dit moment van.  
De VVD refereert in dit verband aan het advies van de Commissie Financiële ruimte voor gemeenten van 
de VNG: “Bepalen betekent betalen”. Door de recente decentralisaties zijn de taken voor gemeenten 
toegenomen, terwijl bij de verschuiving de financiële ruimte van gemeenten niet is mee- ontwikkeld. Dat 
betekent dat gemeenten financieel afhankelijker zijn geworden van het Rijk met als gevolg dat lokale 
voorkeuren daardoor minder adequaat kunnen worden afgewogen. De commissie pleit onder meer voor 
meer ruimte voor lokale belastingen. De VVD-fractie ziet deze ontwikkeling met belangstelling tegemoet 
maar heeft wel haar zorgen over mogelijke negatieve effecten op de hoogte van de algemene uitkering. 
 
Bedrijfsvoering 
 
Invulling taakstelling 
In de afgelopen heroverwegingsoperaties is voor de bedrijfsvoering een taakstelling afgesproken. In de 
Begrotingsbrief stelt het college dat weliswaar de oorspronkelijke taakstelling volledig is gerealiseerd, maar 
dat de totale taakstelling niet in zijn geheel kan worden ingevuld, mede als gevolg van implementatietijd en 
economische crisis. Aanvullende maatregelen zijn echter niet afdoende gebleken en dat betekent, zo stelt 
het college, dat in structurele zin een aanvullend bedrag nodig is. Tot zover kan de VVD-fractie zich hierin 
vinden. Echter wij vragen ons af of de opgenomen bedragen niet aan de lage kant zijn en dan met name 
voor de jaren 2018 en 2019. Wij denken dat dit te optimistisch is ingeschat, gezien het feit dat ICT hier ook 
onder valt. Recente ontwikkelingen geven aan dat nog niet alles onder controle is en bovendien zullen de 
te verrichten werkzaamheden verband houdend met ICT alleen maar toenemen, hetgeen meer uren, dus 
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meer kosten met zich meebrengt. En dan is het maar de vraag of  de vermelde bedragen voor 2018 en 
2019 voldoende zijn.  
 

Dienstverlening͒  

De VVD vindt dat de communicatie met de burger vaak heel formeel is. Je zou dit ook duidelijk kunnen 
noemen, maar ons ontbreekt het soms aan empathie. Wij vinden dat je als je als gemeente echt 
dienstverlenend wil zijn, dat de medewerkers zich ook moeten kunnen verplaatsen in de gevoelens van de 
burger en daar op gepaste wijze mee moeten communiceren. Wij willen het college vragen hier blijvend 
werk van te maken. 
 
Ten slotte 
 
Ten slotte past er ook nog een woord over de verbondenheid en tolerantie in onze samenleving. Overal in 
het land en Europa zien we spanningen als het gaat om tolerantie, geweld en vrijheden die wij als zo 
vanzelfsprekend zijn gaan vinden. Ook op lokaal niveau moeten we ons blijven inzetten voor het 
beschermen van onze vrijheden. Zodat iedereen de vrijheid heeft om te denken, vinden en geloven wat hij 
of zij wil, ongeacht de achtergrond van de persoon. Maar wel met de wetenschap dat de vrijheid van de 
een begrensd wordt daar waar de vrijheid van de ander begint. 
 
Na deze woorden besluit de VVD fractie met te herhalen dat de VVD het college complimenteert met deze 
Begrotingsbrief  en dat we uitkijken naar de inhoudelijke voorstellen voor het nieuwe beleid en naar de 
Begroting 2016 en de Meerjarenbegroting 2016 – 2019. 
 
 
 
Olst, september 2015 
Jaap Gerkes, fractievoorzitter VVD 
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 ALGEMENE BESCHOUWINGEN op de Begroting 2016 van de D66-fractie 
 
De fractie van D66 maakt nu ruim een jaar deel uit van de gemeenteraad. Ons doel was om een frisse kijk 
op zaken te geven die spelen in onze gemeente. Door vernieuwend te denken, door innovatieve en 
creatieve ideeën in te brengen waarbij we niet gehinderd worden door voorgeschiedenis. Zo hebben we 
aandacht voor mantelzorg gevraagd (en gekregen), hebben we onze vernieuwingsideeën over de 
bibliotheek en het zwembad in Wijhe met u gedeeld en we hebben een verdergaande burgerparticipatie bij 
de structuurvisie voorgesteld.  
Een frisse kijk, een transparante gemeente en een groene woonomgeving, dat is waar D66 Olst-Wijhe 
voor staat. Daarom willen wij de komende jaren aandacht besteden aan de volgende onderwerpen: 
 
Leegstand 
De Langstraat in Wijhe en het centrum van Olst worden ontsierd door lege panden. De gemeente kan hier 
iets aan doen, maar er is geen pasklare oplossing. Leegstand is ook niet alleen een probleem van 
winkeliers. Ook agrarische gebouwen en zorgvastgoed staan leeg. En denk eens aan de veertien 
schoolgebouwen in onze gemeente, terwijl het aantal kinderen daalt. Wat betekent leegstand voor de 
keuzes van de gemeente Olst-Wijhe?  
 
De startnotitie Structuurvisie, die 11 februari in de raad werd behandeld, schotelt ons een wensprofiel van 
Olst-Wijhe voor uit 2008! De wereld is veranderd en we moeten keuzes maken. We moeten richting 
kiezen. Het begint met een visie op leegstand. En die ontbreekt nu nog. D66 wil dat de gemeente haar 
kernpunten voor de structuurvisie fundamenteel herziet. Welke uitgangspunten hanteren we? Welke 
keuzes maken we? Waar leggen we welke verantwoordelijkheden neer? Dit moet met hulp van inwoners 
onorthodox en met de nodige creativiteit aangepakt worden. We roepen het college op om veel meer te 
experimenteren met directe democratie, bijvoorbeeld middels een vrijwillige denktank die een dorp of 
buurtschap overstijgt. Er zit meer dan voldoende denkvermogen in onze gemeenschap.  
 
In de Begrotingsbrief wordt wat ons betreft onterecht een beroep van ongeveer  € 2 ton gedaan op nieuw 
beleid, waar het gaat om aanpassingen omwille van wetswijzigingen. De invoering van de Omgevingswet 
hebben we ver van tevoren zien aankomen. De aanpassingen die dit met zich meebrengt kunnen we 
moeilijk “nieuw beleid” noemen. Bovendien kunnen we dit geld in deze tijd juist zo goed gebruiken. 
Bijvoorbeeld voor een grondige aanpak van de ontwikkeling van de structuurvisie en burgerparticipatie 
nieuwe stijl.  
 
Integraal plan huisvesting Onderwijs 
Olst-Wijhe ontgroent en vergrijst. Niet in heel hoog tempo, maar de tendens is duidelijk. Het aanbod aan 
basisscholen in Olst-Wijhe is te groot voor de vraag. We ontkomen er niet aan om over de toekomst van 
ons primair onderwijs na te denken: hoeveel scholen zijn er nodig, nu en in de toekomst, kunnen scholen 
fuseren en is nieuwbouw dan een goede optie? D66 pleit er daarom voor dat de gemeente een actieve rol 
inneemt in het debat over de toekomst van het primair onderwijs en in gesprek gaat met de koepel De 
Mare en Mijn Plein over huisvesting. En de discussie moet wat ons betreft breder getrokken worden. Kijk 
integraal naar een toekomstbestendige oplossing voor huisvesting van onderwijs en jeugdvoorzieningen. 
Nieuwbouw op locaties als Het Averbergen in Olst en de Capellenborg in Wijhe, creëert mooie 
inbreidingslocaties. 
 
Verkeersveilige schoolroute Olst  
D66 wil prioriteit geven aan de veiligheid van schoolgaande kinderen. Dit is de kwetsbaarste groep, die 
juist veel overlast heeft van vrachtwagens op de weg naar school en naar de sport. D66 pleit voor een 
fietstunnel onder het spoor bij de Ter Stegestraat. Dat creëert een veilige route van en naar de 
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sportvoorzieningen en zorgt voor een impuls bij het nog te ontwikkelen gebied achter Het Averbergen. In 
overleg met ProRail zou de spoorwegovergang bij de Enkweg dan gesloten kunnen worden. 
 
Actief cultuurbeleid 
D66 is blij met het culturele aanbod in onze gemeente, maar vindt dat het aanbod afwisselender mag voor 
alle doelgroepen. We hebben veel aandacht voor wat er al is, maar wat ons betreft ontwikkelen we ook 
een visie op nieuwe thema’s. Dat betekent meer coördinatie en duidelijke(re) keuzes tussen vraag en 
aanbod. Ook moet de gemeente een actiever beleid voeren op het gebied van cultuur. Wat ons betreft 
verdient de IJssellinie de status van nationaal monument en zou het goed zijn als de gemeente die status 
aanvraagt bij de Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed.  
 
Maak financiën transparant 
Het college heeft D66 toegezegd een “publieksvriendelijke begroting” te maken. Die zien we graag 
tegemoet. Daaruit moet wat ons betreft blijken met welk doel de gemeente meedoet aan 
gemeenschappelijke regelingen, en welk voordeel onze gemeente hierbij heeft. Juist als er nog veel 
onduidelijk is, willen we als gemeenteraad zoveel mogelijk zeggenschap behouden over kosten en baten 
van samenwerkingsverbanden.  
 
Ook vindt D66 het belangrijk dat er transparantie komt in de subsidies die verenigingen, stichtingen en 
buurthuizen ontvangen en wat ze daarvoor terug (moeten) doen voor de gemeenschap. Als er geen regels 
bestaan over de hoogte van het subsidiebedrag en bijvoorbeeld het aantal leden, dan moeten die 
geschreven worden. Op deze manier wordt het geld eerlijk verdeeld en weet een ieder waar hij/zij recht op 
heeft.  
 
D66 schreef het al in haar verkiezingsprogramma: verenigingen en stichtingen vormen het bindmiddel van 
een gemeenschap. Veel van deze verenigingen hebben te lijden onder een terugloop aan (bestuurs)leden. 
De subsidie van de gemeente kan helpen bij de ondersteuning van gemeenschappelijke taken, zoals 
ledenadministratie, inkoop en secretariaat.  
 
Ontschotten van sociale budgetten 
Met geld op de juiste plaats kun je wat doen. Wij willen voorkomen dat we ‘door de bomen het bos kwijt 
raken’, dat we verstrikt raken in een wirwar van ‘regeltjes’ om al dan niet gebruik te mogen maken van 
‘potjes met geld’. D66 wil daarom dat er een pilot wordt gestart binnen één kern, waarin er gewerkt wordt 
met één groot budget voor het sociaal domein, waarmee een integrale oplossing voor een inwoner of een 
groep van inwoners betaald kan worden. Deze pilot laat ons zien wat de mogelijkheden en beperkingen 
zijn om budgetten, voorzieningen en maatregelen vanuit o.a. Wmo, Jeugdzorg, Participatiewet en WWB te 
integreren. Bovendien geeft deze pilot inzicht of integrale oplossingen inderdaad beter zijn voor individuele 
en groepen van inwoners (in termen van outcome en impact). 
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